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13. maj 2025 
 

Referat  

DASAM’s bestyrelse den 22. april, virtuelt 

Deltagere: Mette Lausten Hansen (MLH), Marianne Kyndi (MK) Inger Schaumburg (IS), Sorosh 

Taba (ST), Gert Frank Thomsen (GT), Louise Parke (LP), Daniel Ditlevsen (DD), Paula Hammer 

(PH – observatør BBH) og Vibe Lyng Lindgren (VL - observatør YAM)  

Afbud: Jonas Winkel Holm (JH – observatør Holbæk) 

 

 Aktion 

1. Valg af referent: 

Seneste: Vibe, Inger, Sorosh, Marianne, Mette LH, Gitte, Inger, 
Mette HM,  

  

Vibe er referent 

2. Velkommen til nye medlemmer og konstituering 

 

Mette byder velkommen til nye medlemmer og observatører 

Bestyrelsen konstitueres Sorosh Taba bliver kasserer, der 

opfordrer til at man holder øje med sin mail ift. dokumentation 

til banken. Marianne Kyndi bliver næstforperson. Gert Frank 

Thomsen vælges som sekretær.  

 

  

3. Godkendelse af seneste referat 18. marts 2025 

(vedhæftet) 

Referatet fra seneste bestyrelsesmødet godkendes og lægges 

på hjemmesiden.  

ST 

  

4. Referat fra sidst (opfølgning):  

Harald Meyer er kontaktet af Blik&Rør. Der er et ønske om, at 

asbestprotokollerne bliver gjort elektroniske. Bekymring for at 

manglende papirregistering eller tab af protokoller ved 

virksomhedslukning kan stille arbejdstagere svagere ift. 

eventuel anerkendelse af erhvervssygdomme. AT har lavet et 

notat vedr. mulighed for elektronisk platform til 

asbestprotokoller, hvor AES er blevet spurgt til brug af 

protokollerne i erhvervsygdomssager. og AES bruger ikke 

disse protokoller i forhold til vurdering af arbejdsskadesager 

de bruger speciallægeerklæringer og branchekendskab. 

Spørgsmålet til DASAM er, om man kan støtte op om de 

elektronisk protokoller.  

 

Værdien af elektroniske protokoller vurderes beskeden. 

Bekymringen i forhold til asbestudsættelse anerkendes dog.  

 

MLH udarbejder et 

skriftligt svar pva 

DASAM 
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5. Godkendelse af referat fra GF 2025 (vedhæftet) 

Grundet påsken har alle ikke læst referatet. 

Der gives et par dage til at gennemlæse referatet og komme med 

kommentarer i en mailtråd med ”svar alle” 

Punktet vedr. Stud. Med. Skal fremsættes til endelig beslutning i 

vedtægtsændringer ved næste års GF. 

 

 

 

 

  

6. Opfølgning GF 

• Temamøde 24. september 2025 i Odense 

Tema Sundhedsreformen – udvalg nedsat på GF. 

Medlem fra bestyrelsen med. Endnu ikke aktivitet ift. 

dette.  

DASAM betaler for mødested og mad, mens 

afdelingerne betaler lønninger og transport. Dette 

fastholdes. Det foreslås, at der er fysisk 

bestyrelsesmøde denne dag.  

Inger har foreslået Kjeld Møller Pedersen jf. referatet 

fra GF som mulig oplægsholder. Såfremt udvalget har 

behov for sparring, er de velkomne til at række ud til 

bestyrelsen.  

Det ønskes eventuelt aktivt sundhedspersonale 

eksempelvis Camilla Rathcke.  

 

• Parvovirusgruppe  

Gert Thomsen, Jonas Winkel Holm og Luise Begtrup. 

Der er endnu ikke sket aktivitet i denne gruppe.  

DD er tovholder på 

temadag fra 

bestyrelsen og får lagt 

en reservation på 

kursuscenter Odense.  

  

7. Evaluering af årsmøde 2025 

De har modtaget en god skriftlig evaluering. Heri er der også 

spurgt ind til musik, hvor der pågår overvejelser i forhold til 

musikken.  

Der er spurgt til nye temaer til næste års årsmøde, så hvis 

bestyrelsen har ønsker, tages der imod dette. Økonomien ser 

bedre ud end først antaget for årsmødet. Luise Begtrup 

fortsætter som formand for arrangørgruppen, men kommer i 

højere grad til at uddelegere arbejdsopgaver.  

Der gives en kadeau for udvalgets arbejde.   

Til næste 

bestyrelsesmøde 

drøftes temaer til 

næste års årsmøde.  

  

8. Orientering fra udvalget for Miljømedicinens fremtid:  

MLH og PH drøftede sammen med øvrige medlemmer af 

udvalget visionspapiret for miljømedicin med Danske Regioner 

24. marts 2025. Der var god opbakning til at miljømedicin 
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kommer til at fylde mere i fremtiden. Udfordringen vedr. at få 

den rette vidensdeling fra kommuner og andre myndigheder i 

miljøsager blev drøftet, Danske Regioner vil undersøge 

hvordan denne udfordring kan løses. Uddannelsesrammen 

ligger fast. Den økonomiske ramme opleves svær at flytte, og 

de opfordrede til at man fandt ressourcer i specialet ved at 

afdække om der er opgaver vi skal/kan løse anderledes end 

hidtil. Klinikkernes myndighedsbetjening i miljøsager blev 

drøftet samt evt. finansiering.  

Der opfordres til at man – som de har gjort blandt andet på 

Bispebjerg – også drøfter muligheden på regionalt niveau med 

en præcision af, hvilke opgaver, man gerne vil løse.  

Der er samtidig planlagt møde med Kirsten Normann 

Andersen (SF) fra Christiansborg den 29. april og et senere 

møde i med KL.  

Ift. den lægelige videreuddannelse og rapporten Fremtidens 

Speciallæge skal klinisk miljømedicin indarbejdes i den nye 

specialeplan og -beskrivelse. Først herefter vil man skulle 

udarbejde en ny målbeskrivelse.  

  

9. Henvendelse fra Philippe Grandjean 

Henvendelse vedrørende situationen i USA. Ønske om at 

DASAMs bestyrelse orienterer medlemmerne.  

Der er bekymrende tilstande i USA, særligt omkring forskning. 

Opmærksomhed på kollegaer og samarbejdspartnere. Der er 

enighed om, at det er bekymrende, men der drøftes, om 

opråbet ville være bedre, hvis det udgår fra universiteterne, 

Lægeforeningen o.l..  

Kontakt til de kliniske professorer i forhold til, hvordan man 

griber det bedst muligt an.  

 

 

Der sendes rundspørge 

til professorerne i 

forhold til at få lavet et 

sendt ud på den rette 

kanal.  

 

MLH orienterer Philippe  

  

10. Nyt fra PAM  

Ikke så meget nyt. Der bliver indkaldt til ekstraordinær GF 

mhp. at få valgt en ny bestyrelse. 

 

  

11. Nyt fra YAM  
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Catalina er valgt ind i bestyrelsen og Sasia er genvalgt. Lærke og 

Mette Mohr træder ud.  

  

12.  Eventuelt 

Sorosh træder ud som forperson fra videreuddannelsesudvalget.  

MLH er inviteret Lægemøde 2025. Da MLH er forhindret 

repræsenterer Gert DASAM.  

Harald Meyer sidder i undergruppe under AES vedr. 

uddannelsesgodtgørelse. MLH overtager dette samarbejde efter 

skiftet på forpersonsposten.  

UEMS afholdt møde i weekenden 4.-6. april i Kbh. Janne Møller og 

Ole Carstensen er vores repræsentanter og arrangerede mødet.  

Janne kommer til bestyrelsesmødet i august og giver en status på, 

hvad hun tager med derfra.  

Sundhedsstyrelsen har indstillet til Sundhedsministeren at skifte 

navn på specialet til Arbejds- og miljømedicin.  

 

  

13. Næste bestyrelsesmøder   

13. maj kl. 13.00-14.30 

18.6. 9.00-10.30  

20.8 kl. 9.00-10.30 

23.9 i Odense fysisk bestyrelsesmøde efter temadag inkl. 

Efterfølgende spisning.  

 

 

Med venlig hilsen 

Vibe Lyng Lindgren 


